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یزدی:  محمدحسین   – سیاسی  گروه 
پنــج ماه پس از شــروع به کار دولت ســید 
ابراهیــم رئیســی، به نظر می رســد موضوع 
اســتیضاح وزرای این دولت جدی تر شده و 
نمایندگان بی پرواتر از قبل در این باره سخن 
می گویند. وعده هایی که وزیران مختلف این 
دولــت داده اند و در این مدت نشــانه ای از 
عمل به آن دیده نمی شــود، مهمترین علت 

درخواست های استیضاح این افراد است.
دو هفتــه پیــش خبــری دربــاره جمع 
آوری 50 امضا برای اســتیضاح سید احسان 
خاندوزی از ســوی نایب رئیس کمیســیون 
اقتصــادی مجلس منتشــر شــد کــه البته 
بلافاصله تکذیب شــد. کاظم موسوی در آن 
زمان توضیح داد که امضاها برای طرح سوال 
از وزیر اقتصاد جمع شــده است. با این همه 
یکی دیگــر از اعضای کمیســیون اقتصادی 
توضیــح داد که نماینــدگان از عملکرد وزیر 
راضی نیســتند و »زمزمه های استیضاح وزیر 
اقتصاد« شنیده می شود. این وزیر پایان هفته 
گذشــته با رئیس جمهور به قم ســفر کرد و 
جالب اینجاســت که در آنجا هم عملکردش، 
مورد اعتراض اقتصاددانها قرار گرفت. برخی 
رســانه ها عقیده دارند که همراهی با رئیسی 
در دیــدار علمــا نوعی واکنش بــه احتمال 
اســتیضاج خاندوزی بوده اســت. بدتر شدن 
وضعیت اقتصاد و معیشــت مــردم، افزایش 
قیمــت در مایحتــاج ضــروری و افزایــش 
نابســامانی در بورس مهمترین علل مخالفت 

با این وزیر است.
بجز خانــدوزی، فاطمی امین وزیر صنعت 
، معــدن و تجارت هم هفته گذشــته تهدید 
به استیضاح شــد. ناسبامانی عجیب و غریب 
بازار خــودرو و گرانی هــر روزه خودرو علی 
رغم وعده های خوش آب و رنگ داده شــده 
موضوعی اســت که در ماه هــای اخر تقریبا 
صدای همه صاحب نظران و کارشناسان را در 
آورده است. رفتار دولت هم به گونه ای است 
که نشــان می دهد توان هیچ تصمیم قاطع و 
موثری در این زمینه نــدارد و فقط در حال 

توجیه است. 
دو هفته قبل گرانی ۱۸ درصدی خودرو از 
سوی خودروسازان، این وزیر را به بهارستان 
کشــاند. نمایندگان مجلس نسبت به افزایش 
قیمت خــودرو انتقاد دارنــد و معتقدند این 
افزایــش قیمت باعث نارضایتی مردم شــده 
اســت. پس از آن گویا نمایندگان مجلس از 
صحبت هــای وزیر صمت مبنــی بر افزایش 
قیمت خودرو قانع نشــدند و هفته گذشــته 
یکــی از نمایندکان در نطقــش خبر داد که 
اســتیضاح فاطمی امین کلید خورده اســت 
و نمایندگان در حال جمــع اوری امضا برای 

استیضاح او هستند.
لطــف الله ســیاهکلی در جلســه علنی 
سه شــنبه مجلس شورای اســلامی در نطق 
میان دستور خود ضمن تأکید به موافقتش با 
آزادسازی واردات خودرو اظهار کرد: وارداتی 
که در جهت تولید، تنظیم بازار و ایجاد رقابت 
و حــذف انحصار باشــد، نه تنهــا ضد تولید 
نیســت بلکه مفید هم هســت. وارد نکردن 
خودرو یعنی رانت برای گروهی انصحار طلب. 
رانتی که ضد تولید است و هزینه اش را مردم 

می پردازند.

این عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
از افزایش نارضایتی عمومی مردم از وضعیت 
بازار خــودروی داخلی خبر داد و گفت: رانت 
عدم واردات خودرو، هم خودروسازان را تنبل 
کرده، هم خودرو را بی کیفیت تر، و قیمت آن 

را ناعادلانه کرده است.
وی با بیان اینکه خواســتار استیضاح وزیر 
صمت شــده ام، خطاب به نمایندگان گفت: 
اگر واقعــا به قیمت جدید خــودرو معترض 
هستید، استیضاح را امضاء کنید. البته خیال 
وزیر آنقدر راحت اســت که گفته اســتیضاح 
من جدی نیست. شاید هم درست می گوید. 
امیدوارم وزیــر این مطلب را تکذیب کند اما 
مجلس باید برای خودروسازی چاره بیندیشد.
یکشــنبه پنجــم دی نیرنماینــده آبادان 
از فرصــت ۱0 روزه  ) تــا پانزدهــم دی ( به 
وزارت راه و شهرســازی برای ســاماندهی به 
جاده های تک بانده در حــوزه انتخابیه خود 
خبر داد و گفت: اگر در این مدت شاهد اقدام 
جدی نباشــیم، در این مرحله و در استفاده 
از ابزارهــای نظارتــی یــک گام جلوتر رفته 
و اســتیضاح وزیر راه و شهرســازی را مطرح 

خواهیم کرد.

آبادان   نماینــده  محفوظی  ســیدمجتبی 
درخصوص حادثه تصادف در این اســتان که 
به درگذشت تعدادی از کارگران صنعت نفت 
منجر شــد، گفت: دیروز ۴ دی ماه ۱۴00 در 
ساعت ۷ صبح شاهد وقوع یک حادثه بسیار 
تلخ و جانگداز بودیم. در این حادثه ۱0 تن از 
کارگران سختکوش و تلاشگرمان پرپر شدند 
کــه ۹ تن از آن ها از یک خانواده بودند و این 

به دلیل تک باند بودن جاده های ماست.
وی ادامــه داد: ۳۳ ســال از پایان جنگ 
تحمیلی ســپری شده اما همچنان جاده های 
ما که ترانزیتی هم است و در بین میدان های 
نفتی و از روی ســفره های نفــت می گذرد، 
همچنان تک بانده است و این موضوع باعث 
شــده که ما هر ماه شــاهد بروز حوادث تلخ 

منجر به فوت هستیم.
محفوظی در ادامه خاطرنشان کرد: اکنون 
دیگر صبر مردم ما به پایان رســیده و کاسه 
صبر ما به عنــوان نمایندگان مردم هم لبریز 
شــده اســت و اگر تا پایان مهلت یک هفته 
یا ۱0 روزه ای که به وزارت راه و شهرســازی 
می دهیم، اقدام جدی را شــاهد نباشیم، وارد 

فاز استفاده از ابزارهای قانونی خواهیم شد.

وی بــا بیــان اینکه در پایــان این مهلت 
اســتیضاح را مطرح خواهیم کــرد، گفت: ما 
قبلًا تذکر و طرح ســوال را عنوان کرده ایم و 
قطعاً در این مرحله و در استفاده از ابزارهای 
نظارتی یک گام جلوتر رفته و استیضاح وزیر 

راه و شهرسازی را مطرح خواهیم کرد.
اما داستان به این سه وزیر ختم نشد و روز 
یکشنبه دوازدهم دی نیز، یکی از نمایندگان، 
این بار از تلاش برای استیضاح وزیر بهداشت 

سخن گفت.
کمال حســین پور نماینده سردشــت و 
پیرانشــهر در تذکر شــفاهی خطاب به وزیر 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: آیا 
از وضعیت تاسفبار بیمارســتان ها و بیماران 
دارید؟ شهرســتان های  مناطق محروم خبر 
محــروم با کمبــود شــدید نیرو، پزشــک 
متخصص و تجهیزات بیمارســتانی مواجهند 
و در اکثر بیمارســتان های این مناطق سرم 
و دارو که نیاز ابتدایی بیماران اســت، یافت 

نمی شود.
وی با اشــاره به اینکه وزارت بهداشت در 
طول ماه های گذشــته در انجــام تکالیف و 
وظایف محوله خود به درســتی عمل نکرده 
اســت، افزود: برنامه های وزارت بهداشت در 
زمینه بهداشــت عمومی و ارتقای ســطح آن 
بســیار ضعیف و ناکارآمد اســت، برنامه های 
ارائه شــده توســط وزیر در زمــان اخذ رأی 
اعتماد کنار گذاشــته شــده و اراده ای برای 
تحقــق وعده ها در بدنــه وزارتخانــه دیده 

نمی شود.
وی تصریح کرد: عدالت در توزیع اعتبارات 
صورت نمی گیرد و روند قابل اصلاح نیســت، 
به دلیــل ناتوانی وزیر بهداشــت و مجموعه 
وزارتخانه، مــن و تعدادی از نمایندگان طرح 
اســتیضاح وی را تهیه کرده ایم و هم اکنون 
در کارتابل نماینــدگان قرار دارد و به زودی 
تقدیم هیات رئیسه مجلس می شود تا بتوانیم 
تاثیری هــر چند اندک در کاهش درد و رنج 
هموطنان خود در مراجعه بــه درمانگاه ها و 

بیمارستان ها داشته باشیم.

پس از وزرای صمت، اقتصاد و راه، وزیر بهداشت هم تهدید به برکناری شد

زمزمه استیضاح دولتمردان تا چه حد جدی است؟

دادســتان کل کشــور گفت: دستگاه های 
مختلف بایــد با یک هم افزایــی و همکاری 
جدی نقش خــود را در مبارزه با قاچاق کالا 
ایفــا کنند و البته دســتگاه قضایــی هم به 
موازات این عزم در کنار دســتگاه های متولی 
خواهــد بود تا نتایج موفقیــت آمیز مبارزه با 

قاچاق کالا کسب شود.
به گــزارش ایســنا بــه نقــل از  روابط 
عمومی دادستانی کل کشور، نشست تخصصی 
سراسری روسای پلیس مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز ناجا با حضور حجت الاسلام و المسلمین 

منتظری دادستان کل کشور برگزار شد.
دادســتان کل کشــور در این نشست به 
اهمیــت موضوع مبارزه با قاچــاق کالا و ارز 
پرداخــت و گفت: امروز همه مــا به اهمیت 
مســائل اقتصادی واقف هســتیم و می دانیم 
که بسیاری از مسائل دیگر همچون سیاست، 

فرهنگ و... با اقتصاد گره خورده است.
وی ادامــه داد: نامگذاری ســالهای اخیر 
توسط مقام معظم رهبری که سبقه اقتصادی 
دارند نشــان دهنده این است که باید توجه 
بیشــتری به مســائل اقتصادی داشته باشیم 
چــون درهمــه ابعــاد زندگی مــردم اثرات 

مستقیم و غیر مستقیم دارد.
منتظری با بیــان اینکه باید اقتصاد را چه 
در بخــش خصوصی و چه در بخش عمومی و 
دولتــی نگاه کنیم گفت: این دو بخش مکمل 
و موثر بر یکدیگر هستند و با یکدیگر ارتباط 
تنگاتنگی دارند و اگــر بخواهیم اقتصاد را به 
خوبــی مدیریت کنیم باید بــه هر دو بخش 

اقتصاد توجه کنیم.
دادســتان کل کشور به آسیب قاچاق کالا 
بر پیکره اقتصاد اشاره کرد و عنوان کرد: یکی 
از آســیب های جدی در بدنه اقتصادی کشور 
این می باشــد که ممکن اســت که زمام امر 
تولید، توزیع و تامین نیازهای مردم از دست 
برنامه ریزان کشور خارج شود و یکی از مهم 

تریــن عواملی که می تواند این آســیب را به 
اقتصاد کشور وارد کند بحث قاچاق کالا است.
وی خاطرنشان کرد: قاچاق کالا برای عده 
ای محدود منافع زیادی دارد اما برای کشــور 
ســهم مهلکی اســت و به تعبیر مقام معظم 
رهبری قاچاق همچون خنجری اســت که از 

پشت بر پیکر اقتصاد کشور وارد می شود.
منتظری افزود: شــما عزیــزان در عرصه 
مقابله با این پدیده شوم بایستی با تمام توان 
خود مانع از این ضربه مهلک به  اقتصاد کشور 
شــوید و اجازه ندهید این افراد خائن خنجر 

خود را بر پیکر اقتصاد کشور وارد کنند.
دادســتان کل کشــور با تصریح بر اینکه 
تاکنــون تلاش های خوبی در امــر مبارزه با 
قاچــاق کالا صــورت پذیرفته اســت گفت: 
تلاش هــا و زحمــات صــورت گرفتــه در 
بخش های مختلف در امر مبارزه با قاچاق کالا 
قابل تقدیر است و بر کسی پوشیده نیست و 
شهادت روز اخیر یکی از همکاران شما شهید 
عرفان بیات در  زنجان گواه بر این اســت که 
تلاش های شــبانه روزی در این زمینه ادامه 

دارد.
وی ضمــن گرامیداشــت یــاد و خاطره 
شهدای نیروی انتظامی و دیگر دستگاه ها که 
جان خود را در امر مبارزه با قاچاق کالا و مواد 
مخدر فدا می کنند گفت: متاسفانه عده ای که 
زندگــی را فقط در امور دنیوی و مال اندوزی 
می بینند دســت به هر کاری می زنند تا این 
پدیده شــوم قاچاق در کشور ادامه یابد و آنها 

به اهداف پلید خود دست یابند.
منتظــری افزود: باید همــه تلاش خود را 
مضاعــف کرده و کمر همت را ببندد تا با این 
موضوع برخورد جدی شود. تلاش های صورت 

گرفته خوب اســت اما کافی نیست. مبارزه با 
قاچاق نیازمند یک انســجام و هم افزایی بین 
دســتگاهی اســت. مبارزه با قاچاق همچون 
زنجیره ای از اقدامات بین دستگاهی است که 
اگر دستگاهی در انجام وظایف خود کوتاهی 
کند حلقه مفقوده ایــن زنجیره خواهد بود و 
نهایتــا در امر مبارزه با قاچاق موفق نخواهیم 

بود.
دادستان کل کشــور یکی از وظایف ستاد 
مبــارزه با قاچــاق کالا را وصل کــردن این 
حلقه ها به یکدیگر دانســت و گفت: ســتاد 
مبارزه بــا قاچاق کالا نباید اجــازه دهد این 
حلقه ها از یکدیگر تفکیک شــوند. هر کدام از 
این دستگاه ها وظیفه و نقش مهمی در مبارزه 
با این پدیده شــوم دارد که اگر به درستی به 
وظیفه خود عمل نکند مسئله مبارزه با قاچاق 
در دیگر بخشها هم اثربخشی زیادی نخواهد 

داشت.
وی هم افزایی بین بخشی علی الخصوص 
در بیــن دســتگاه های امنیتــی و اطلاعاتی 
را ضروری دانســت و گفت: اگــر این نهادها 
یکدیگــر را حمایت و پشــتیبانی کنند قطعا 
شــاهد این مقدار قاچاق در کشــور نخواهیم 

بود.
منتظری با اشــاره به خدمات برجســته 
اطلاعاتی کشــور  و  امنیتــی  دســتگاه های 
در مبــارزه با مفســدین، مخــلان امنیت و 
جاسوســان گفت: بســیار بعید است که این 
نهادهای توانمند نتوانند ریشه های این بلای 
بزرگ که اقتصاد یک کشور را هدف قرار داده 

است کشف و شناسایی کنند.
دادســتان کل کشــور خاطرنشــان کرد: 
دســتگاه های اطلاعاتــی و امنیتــی ما باید 

همانگونــه که با ظواهر و عوامــل امر قاچاق 
به خوبی برخورد می کنند باید ریشه ها و سر 
دسته های این مسئله را هم شناسایی کنند و 
اجازه ندهند ضربه های سنگین قاچاق به بدنه 

کشور لطمه وارد کند.
وی با اشــاره به افزایــش حجم و میزان و 
ارزش کالاهای قاچاق کشف شده گفت: چرا 
باید یک ســری افراد خائن برای رســیدن به 
اهداف مادی خود این چنین کشــور را دچار 
صدمه و لطمــه کنند و باعث بیکاری جوانان 

ما و تعطیلی کارخانجات ما شوند.
منتظری با بیان اینکه در سالهای گذشته 
کمتــر شــاهد اراده جدی در دســتگاه های 
اجرایی بــرای مبارزه با قاچاق بوده ایم گفت: 
خوشــبختانه اکنون این عزم و اراده جدی در 
دولت مشاهده میشود و امیدواریم این معضل 
با یک برنامه ریزی درســت و اصولی برطرف 

شود.
دادســتان کل کشــور عنوان کرد: اکنون 
انتظار ما از دستگاه های مختلف این است که 
با یک هم افزایی و همکاری جدی نقش خود 
را در مبارزه با قاچــاق کالا ایفا کنند و البته 
دســتگاه قضایی هم به مــوازات این عزم در 
کنار دســتگاه های متولی خواهد بود تا نتایج 
موفقیت آمیــز مبارزه با قاچاق کالا کســب 
شود. اگرچه بخش قابل توجهی از امر مبارزه 
با قاچــاق کالا در اختیار ســازمان تعزیرات 
حکومتی است اما در مواردی همچون قاچاق 
ســازمان یافته که ورود به آن وظیفه ماست 
حتما در کنار و همراه شــما هســتیم و این 
اطمینان را می دهیم که دســتگاه قضایی در 
ایــن خصوص همراهی کــرده و در مبارزه با 

قاچاق کالا هیچ کوتاه نخواهد آمد.

وی در ادامه به مسئله کولبری و ته لنجی 
هم اشــاره کرد و گفت: در شهرهای مرزی ما 
عــده ای از هموطنان بــا جابجایی کالاهایی 
امــرار معاش می کننــد که به این مســئله 
کولبری و ته لنجی گفته میشود. در این باره 
باید دانست که آن کولبری که با هزار زحمت 
و ســختی و در سرما و گرما مبادرت به حمل 
و جابجایی کالا می کنــد منتفع اصلی از این 
قاچاق نیســت بلکه سود اصلی از این کار در 
جیب قاچاقچیان پشــت پرده ای می رود که 
از  شرایط اقتصادی این کولبران سوء استفاده 

می کنند.
منتظــری موضــوع واردات تــه لنجی را 
هماننــد قضیه کولبــران دانســت و گفت: 
مسئولان باید بدانند که این افراد سود اصلی 
جابجایی و حمل کالا را کســب نمی کنند و 
قاچاقچیان بزرگ در پشت این ماجرا هستند 
و لذا باید اجــازه دهند در مرزها بازارچه های 
مرزی ایجاد و افرادی همچون کولبرها در این 
بازارچه ها مشــغول داد و ســتد شده و امرار 

معاش کنند.
دادســتان کل کشــور در بخــش پایانی 
سخنان خود خطاب به روسای پلیس مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز سراسر کشور گفت: تلاش 
و کار شما بسیار ارزشمند و قابل تقدیر است. 
هم از این جهت که مانع تعطیلی کارخانجات 
و مراکز تولیدی شده و به چرخ اقتصاد کشور 
سرعت می بخشید و هم از این جهت که مانع 
یک امر غیر قانونی و حرام شده و از یک فساد 

سازمان دهی شده جلوگیری می کنید.
وی با تاکید مجدد بر آمادگی دادسراهای 
کشور به منظور همکاری و هم افزایی با سایر 
دســتگاه ها در جهت مبارزه بــا قاچاق کالا و 
ارز گفت: انشــالله یکی از دستاوردهای دولت 
ســیزدهم مبارزه قاطع با قاچاق کالا و ارز در 
کشور باشد به نحوی که شاهد ریشه کنی این 

پدیده شوم باشیم.

یک فعال سیاســی با بیان اینکه فساد فربه 
شــده و ســویه های پیچیده پیدا کرده است، 
گفت: مبارزه با فساد نه صرفا به هماهنگی قوا، 

بلکه به یک عزم ملی نیاز دارد.
غلامرضا ظریفیان در گفت وگو با ایســنا، 
دربــاره عملکرد قوا در مبارزه با فســاد، اظهار 
کرد: دولت ســیزدهم به تازگی تشکیل شده 
اســت و به طور نسبی با ســایر قوا هماهنگ 
اســت، اما انتظــار از بین بردن پدیده شــوم، 
پیچیده و ریشــه دار فســاد در زمانی کوتاه، 
انتظار منصفانه ای نیست. فساد نه با بخشنامه 
رفع می شــود و نه با سیاســتگذاری و مواضع 

صرفا اعلامی.
وی ادامه داد: به اعتبار نظرات اقتصاددانان، 
جامعه شناسان و کسانی که در زمینه توسعه 
کارمی کنند، فســاد یک مســاله ملی است نه 

جناحی. این افراد معتقدند که باید ابتدا ابعاد 
مختلف فساد را به خوبی شناخت و درمان آن 
نه صرفــا به هماهنگی قــوا، بلکه به یک عزم 
ملی نیاز دارد. ما در ســال های گذشته نسبت 
به مساله گسترش فساد اقتصادی، بورکراتیک 
و حتی اجتماعی غفلت کرده ایم و اکنون فساد 
فربه و انباشته شده و سویه های به هم پیچیده 

پیدا کرده است.
این فعال سیاســی همچنین با اشــاره به 
ریشه های ایجاد فســاد در کشور، خاطرنشان 
کرد: ســاختارهایی که در نظام ایجاد شــدند 
متوازن نبودند و همین ساختارها با نگاه کلان 
و رویکرد علمی اصلاح نشده و سامان نیافتند. 
چون بخشی از این این ساختارها به جای هم 
افزایی، واگرایی داشــتند، فسادزا شدند. ادغام 
ســاختارها هم فســاد ایجاد کرد. دلیل دیگر 

فســاد وجود قوانین پراکنــده و وجود خلا در 
این زمینه است. مســاله دیگر، تعارض منافع 
اســت. مافیای ایجاد شده در عرصه اقتصادی 
هــم نقش خــود را دارد. تعدد دســتگاه های 
نظارتی هم به جای حل مشــکل، بر مشکلات 

افزوده است.
ظریفیان با بیان اینکــه ما فکر می کنیم با 
وضــع قانون می توانیم با فســاد مقابله کنیم، 
تصریــح کرد: برای رســیدن بــه هدف خود 
در مقابلــه با فســاد، بایــد در زمینه فرهنگ 
عمومی کار کرد و از کودکــی آموزش داد که 
اموال عمومی تابویی است که نباید به آن دست 
درازی کرد. من معتقدم که دولت ها عزم مبارزه 
با فساد داشته اند، اما به دلایلی همچون غفلت 
تاریخی، تعارض منافع، کم توجهی به فرهنگ 
عمومی و ســاختارها و قوانین معیوب با کلاف 

در هم پیچیده ای روبرو هســتیم که صرفا با 
جلسات ســران قوا نمی توان با آن مقابله کرد 
و باید نگاه ملی و نه جناحی داشــت. واقعیات 
این است که هر جناحی ســرکار آمده است، 
دیگری را مفســد تلقی کرده و از خوش غافل 
شــده و بعد شــش ماه از داخل همان جریان 

فساد بیرون آمده است.
وی در پایــان گفت: برای مقابله با فســاد 

باید از دیدگاه های دانشــگاهیان استفاده کرد. 
از مســاله آموزش ، بهره گیری از فناوری های 
نوین، نیروهای سالم و کارآمد، تقویت رسانه ها 
و نقش دادن به مردم برای نظارت و اســتفاده 
از تجربیات جهانی غافل نشــد. اگر این عوامل 
کنــار هم قــرار بگیرند و از جزیــره گرایی و 
برخورد جناحی خــودداری کرد، می توان گام 

به گام پیش رفت و فساد را عقب راند.

فرمانده کل ســپاه با بیان اینکه هیچ راهی جز مستقل 
بودن نداریم، گفت: امروز تلاش دشمن برای از بین بردن 

اعتماد به نفس ملت ما و القای خودباختگی است.
به گزارش ســپاه نیوز، حسین سلامی فرمانده کل سپاه 
صبح دیروز )یکشــنبه( در مراسم آغاز فاز سوم کارآزمایی 
بالینی واکســن »نورا« در دانشگاه علوم پزشکی بقیه الله 
)عج( با تســلیت ایام شــهادت حضرت فاطمه زهرا سلام 
الله علیها و ســالروز شــهادت حاج قاسم ســلیمانی طی 
ســخنانی اظهار داشــت: بخش مهمی از موفقیت های ما 
مدیون مجاهدت های ۴0 ساله ســردار شهید حاج قاسم 
سلیمانی بود، کســی که برای تحقق اهداف انقلاب شب 

و روز نمی شناخت.
وی با بیان اینکه امروز تلاش دشمن برای از بین بردن 

اعتماد به نفس ملت و القای خودباختگی است ، گفت: در 
این شرایط با اعتماد و اعتقاد به ظرفیت ها و توانمندی های 

داخلی می توان اهداف را محقق کرد.
فرمانده کل سپاه در ادامه اظهار کرد: انسان ها و جوامع 
با ذهن هایشــان حرکت می کنند و اولین نکته این اســت 
کــه ما چگونه می اندیشــیم و خود را چگونــه می بینیم. 
وابســتگی علمی، ذهنی و ادراکات خواست دشمن است 
و اگر می خواهیم مستقل باشیم باید بصورت مستقل فکر 

و ادراک کنیم.

سلامی گفت: ما در برابر مؤمنان کُرنش می کنیم اما در 
مقابل دیگران کُرنش نخواهیم کــرد. حرکت ما برمبنای 
اعتماد و ایمان به خدا و نهراســیدن اســت و این معنای 

عزت است.
وی میــدان عمل را بهترین عرصه قضاوت دانســت و 
گفت: دشــمنان ما در مقابل کرونا در مرحله تسلیم شدن 
هســتند و می بینید در صدر میزان کشــته ها قرار دارند. 
ایران به برکت اســلام و رهبری که حکمت، ایمان و نفوذ 

بر قلب ها دارد توانست به خوبی مشکلات را آسان کند.

سلامی گفت:  هیچ راهی جز مستقل بودن نداریم و باید 
با علم بتوانیم در آسمان و زمین نفوذ کنیم البته این نفوذ 
فیزیکی نیست بلکه گشایش افق های ذهن است. ما نباید 
تنها مصرف کننده علم باشیم بلکه باید افق های جدید را 
تصاحب کنیم و حرف های قوی برای جهان داشته باشیم.
فرمانده کل سپاه ساخت واکسن نورا را دستاورد بسیار 
بزرگی دانست که حاصل هزاران ساعت تجربه و کار است، 
گفت: صمیمانه از دســت اندرکاران این پروژه تشکر و این 

دستاورد را به روح شهدا تقدیم می کنم.
ســلامی گفت: ما در این ماه ها دســتاوردهای بســیار 
بزرگــی داشــته ایم و بــا تمام تــوان در خدمــت مردم 
 هســتیم و بــه وزیر بهداشــت بــرای همــکاری، اعلام

 آمادگی می کنیم.

دادستان کل کشور:

قاچاق کالا برای عده ای محدود منافع زیادی دارد

ظریفیان: 

فساد سویه های پیچیده پیدا کرده است

فرمانده کل سپاه:

راهی جز مستقل بودن نداریم

معاون وزیر خارجه توضیح داد
علت بازگشت فلفل ایران از روسیه

 و اقدام جهت رفع آن
معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه با اشاره به سفر هیاتی از ایران به 
روســیه در ارتباط با پیگیری موضوع صادرات فلفل ایران به این کشور و برخی از 
مشــکلاتی که در این زمینه به وجود آمده بود، گفت: به زودی هیاتی از روسیه به 

تهران سفر خواهد کرد.
به گزارش ایسنا، مهدی صفری در پاسخ به سوالی در ارتباط با مشکل به وجود 
آمــده در صادرات برخی از صیفی جات ایران به آســیای مرکزی و روســیه اظهار 
کرد: اخیرا کشــورهای مختلف به خصوص کشورهای همسایه استانداردهای خود 
را در مورد مســائل کشــاورزی ارتقا داده اند و ما باید چنین کاری انجام دهیم و با 
این استانداردها خود را تطبیق دهیم تا مشکلاتی که بعضا در این زمینه به وجود 

می آید برطرف شود.
این دیپلمات ارشــد کشورمان با بیان اینکه در بحث صادرات تمرکز ما بر روی 
صیفی جات اســت و ما باید مواظب باشیم که حادثه فلفل و مسائلی که در رابطه 
با صادرات آن پیش آمد رخ ندهد، گفت: ۹ ماه پیش به ما خبر داده بودند و خوب 
مســائل به این صورت شــد و در این مدت تلاش شده اســت که مسئله به وجود 

آمده رفع شود.
وی در پاسخ به این ســوال که چرا این موضوع پیگیری نشده است، گفت: در 
وزارت کشاورزی مشکلاتی بوده است و این موضوع به دست فراموشی سپرده شده 
و اکنون که وزیر متوجه این موضوع شــده اند با آن برخورد کرده اند. مســائلی که 
باید انجام می شد انجام شده است و تعویض مقامات مربوطه نیز انجام شده است و 
الحمدلله کار به سمت حل شدن در حال حرکت است. یک هیاتی از ایران به آنجا 
رفت و یک هیات دیگر قرار است بیاید تا تطبیق لازم صورت بگیرد. با چند کشور 

آسیای مرکزی نیز این اتفاق افتاد و خوشبختانه توانستیم مسائل را رفع کنیم.

مکانیزم های تعیین استاندارد سموم محصولات کشاورزی 
اصلاح شود

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد که وزارتخانه های 
بهداشت و جهاد کشاورزی ضمن برطرف کردن اشکالات سیستمی در نظام تامین 
و تهیه ســموم مصرفی، مکانیزم های تعیین استاندارد سموم را براساس قوانین و 
مقررات حفظ نباتات کشــور و شــیوه نامه های بین المللی و قوانین جاری اصلاح 

کنند.
به گزارش ایسنا، محمدجواد عسکری در جلسه علنی دیروز )یکشنبه( مجلس 
شــورای اسلامی در تذکری گفت: در شــرایط کنونی به دلیل عدم هماهنگی در 
میــان دســتگاه های متولی و مســئول از جمله وزارتخانه های بهداشــت و جهاد 
کشــاورزی شاهد منع صادرات برخی محصولات کشــاورزی به دلیل عدم رعایت 
اســتاندارد از نظر میزان سموم در محصولات هستیم. این موضوع علاوه بر محروم 
کردن کشــور از منابع ارزی حاصل از صادرات محصولات کشــاورزی، زیان وارده 
به محصول کشــاورزان عزیز را به دنبال داشته و موجب نگرانی عمیق مردم شده 

بنابراین انجام اقدامات در این زمینه لازم و ضروری است.
وی توضح داد: لازم اســت وزارتخانه های بهداشت و جهاد کشاورزی با جدیت 
و هماهنگی بین بخشــی اشکالات سیستمی در نظام تامین و تهیه سموم مصرفی 
را برطرف کنند. همچنین اطلاعات ســموم وارداتی را براساس کشور مبدا در یک 
ســال اخیر تهیه و ارائه کنند. مکانیزم های تعیین استاندارد سموم براساس قوانین 
و مقررات حفظ نباتات کشور و شیوه نامه های بین المللی و قوانین جاری را مورد 
بررسی و خوانش مجدد قرار داده و اصلاح شود همچنین مشخص شود چه کسانی 
و با کدام واحدهای سازمانی در فرآیند تائید فنی واردات سموم دخالت داشته اند.
رئیس کمیســیون کشــاورزی مجلس ادامه داد: برای جلوگیــری از اتفاقات 
مشــابه در آینده، ایردات فنی مشابهی که منجر به برگشت محصولات کشاورزی 
صادراتی می شــود را مشــخص کرده و در جهت رفع آن تلاش شــود. همچنین 
نتیجه بررسی های هیات های مشترک کشــورهای مقصد صادرات با دستگاه های 
متولی صادرات تهیه و برای اقدام بعدی در اختیار کمیسیون کشاورزی قرار گیرد.
وی در پایــان در تذکر دیگری گفــت: با توجه به تصمیم دولت برای حذف ارز 
ترجیحی انتظار می رود که ضمن بررســی همه جانبــه تاثیر حذف ارز بر تامین 
نهاده ها به ویژه نهاده هــای دامی اقدامات لازم در این خصوص برای جلوگیری از 

افزایش قیمت کالاهای اساسی در کشور انجام شود.

انتقال ۱۳۷ نفر از مددجویان زندان رجایی شهر
 به محل سکونت خود

مدیر زندان رجایی شــهر گفت: انتقال مددجویان به نزدیک ترین زندان محل 
سکونت خانواده با هدف پیشگیری از آسیب های اجتماعی و به منظور رعایت حال 
خانــواده آنان از اقدامات واحد قضایی زندان رجایی شــهر از ابتدای ســال جاری 

تاکنون بوده است.
به گزارش اداره کل زندان های اســتان تهران، عزیزی  مدیر زندان رجایی شهر 
گفت: از ابتدای ســال تاکنون مددجویان واجد شرایطی که محکومیت قطعی آنان 
صادر گردیده با ارائه درخواست و موافقت مبدا و مقصد به زندان های محل سکونت 

خود منتقل گردیده اند.
عزیــزی گفت: به منظــور صرفه جویی در وقت و هزینه هــای ایاب و ذهاب و 
همچنین رعایت حال خانواده مددجویان و جلوگیری از آسیب های اجتماعی آنان 
که به جهت ترددهای بین شــهری برای ملاقات با بستگان خود صورت می گرفته 

مددجویان به نزدیک ترین زندان محل سکونت خود انتقال یافته اند.
وی افــزود: انتقال مددجویان با هدف کاهــش جمعیت کیفری در زندان تاثیر 

بسزایی در کاهش آسیب های رفتاری آنان دارد.
مدیر زندان رجایی شــهر گفت: شــورای طبقه بندی زنــدان با هدف کاهش 
ناهنجاری ها و آســیب های ناشی از حبس پس از بررسی درخواستهای مددجویان 

زمینه انتقال واجدین شرایط را فراهم کرده است.
بر اســاس ایــن گزارش، از تعــداد ۱۳۷ مددجوی واجد شــرایط ۱0۱ نفر به 
زندانهای اســتان تهران و تعداد ۳۶ نفر به زندانهای سایر استان های کشور انتقال 

یافته اند.

جرم انگاری های بی ضابطه باعث افزایش فساد
 در جامعه می شود

یک کارشناس مسائل حقوقی گفت: جرم انگاری های بی ضابطه نه تنها کمکی 
به بهبود اوضاع  نمی کند، بلکه وضعیت را روز به روز هم  خرابتر می کند و ممکن 

است باعث افزایش فساد هم در جامعه شود.
محمدرضا سماواتی پور در گفت وگو با ایسنا درباره سخنان رئیس قوه قضاییه 
مبنی بر ضرورت کاهش عناوین مجرمانه اظهار کرد:  در کشــور ما برابر برخی از 
آمارهــا تا بیــش از دو هزار عنوان مجرمانه وجود دارد  و بعضا بیشــتر در قوانین 
تعریف شــده اســت، به گونه ای که در فصول نهایی بســیاری از قوانین، فصلی 
مجــزا به عنوان قوانین جزایی هم تصویب و قانونگذاری شــده که از این حیث با 

استانداردهای جهانی  فاصله زیادی داریم. 
وی افزود: به عنوان مثال در قوانینی همچون تجارت، کار، شــهرداری، ثبت و 
حمایت خانواده نمونه های بســیاری از این قوانین جزایی داریم که اموری را جرم 
انــگاری کردند کــه به هیچ وجه  ضرورتی به  وجود و احصای  آنها به عنوان جرم  
نبــوده و این احصا و جرم انگاری بی  ضابطه نــه تنها کمکی به جلوگیری از  این 

اعمال نکرده بلکه اوضاع را به مراتب بدتر از قبل کرده است.
این کارشــناس مسائل حقوقی تصریح کرد: بنابر اصول کلی و همچنین قوانین 
اساسی در اکثر کشورها افراد آزادند تا هر عملی را که مضر به حال اجتماع و افراد 
ساکن در آن نباشــد انجام بدهند، ضمن اینکه همین اعمال مضر به حال اشتباه 
لزوماً نباید جرم انگاری شــوند و با مجازات روبرو باشند زیرا جرم انگاری بی ضابطه 
نهایتــا منجر به افزایــش جمعیت مجرمین در جامعه می شــود که آثار و تبعات 

خاص خود را دارد.
این وکیل دادگستری ادامه داد: به عنوان مثال اگر دولت یا مجلس از فردا اعلام 
کند که در کشــور ما هرگونه ساخت و ســاز خارج از چارچوب پروانه ساختمانی 
یا تخلف رانندگی صرف نظر از اینکه تخلف ســاختمانی یا تخلف رانندگی باشند، 
جرم هســتند چه اتفاقی می افتد؟ اولا ظرف یک هفته ورودی پرونده های قضایی 
به دســتگاه قضا به ده ها برابر تعداد فعلی افزایش پیدا می کند، ثانیا تعداد افرادی 
که تا دیروز در شمار افراد عادی و قابل احترام  جامعه بودند، به دایره مجرمین و 
افراد دارای سوء سابقه تبدیل  می شوند و این مسئله جدا  از هزینه هایی است که 

به بیت المال و صندوق های عمومی کشور وارد می شود.
وی ادامه داد: همانطور که در ســخنان رئیس  محتــرم قوه قضاییه آمده باید 
تلاش های قابل قبولی در جهت کاهش عناوین مجرمانه در کشــور صورت بگیرد 
و  تلاش های حداکثری هم در این زمینه باید از سوی مجلس و نهادهای مربوطه 
صورت بگیرد، مخصوصاً در جرائم سیاســی که انطباق و نزدیکی بسیاری با جرائم 
امنیتــی دارند باید کاهش جرم انگاری و زدودن عناوین مجرمانه  در این خصوص 
هم انجام شود زیرا که بعضا  مشاهده می کنیم افرادی به صرف داشتن برخی عقاید 

و حتی بدون ابراز آن تحت پیگرد  قضایی قرار می گیرند.
سماواتی پور در پایان گفت: جرم نگاری های بی ضابطه نه تنها کمکی به بهبود 
اوضــاع نمی کند، بلکه وضعیت را روز به روز هم  خرابتر می کند و ممکن اســت 

باعث افزایش فساد هم در جامعه شود.

اخبار کوتاه


